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1. Godkännande av dagordning 

2. Föregående mötesprotokoll 

3. Protokoll LSVO:s ledningsgrupp 

4. Samverkansgruppens aktivitets-/handlingsplan 

5. UPH, satsning inom äldreområdet 

6. LOS i Blekinge 

• Nya processledare 

• Blekingerutinerna 

• Prator/LINK 

7. Aktuellt närsjukvårdsmodellen 

8. Aktuellt folkhälsa 

• Folkhälsoplanen 

9. Uppföljning tillfälliga arbetsgrupper: 

• Karlshamnsmodellen 

• Revidering hemsjukvårdsavtal 

• Situation kring rehab personal 

• Workshop lokal samverkan 27 april  

10. Övrigt 

 

 

Tid och plats: Den 17 april 2023, kl. 13.00–16.00, digitalt via Teams 

   

Närvarande ledamöter: 

Ordförande 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mats Wennstig, Hälso- och sjukvårdsstrateg/Processledare LOS,  

Region Blekinge 

Anna-Karin Åkesson, Verksamhetschef, Vård och omsorgs-

förvaltningen, Ronneby kommun 

Venera Ujkani, FoU-strateg, Blekinge kompetenscentrum 

Helene Bjerstedt, Hälso- och sjukvårdsstrateg/Processledare 

Närsjukvårdsmodellen i samverkan, Region Blekinge 

André Jönsson, Verksamhetschef, Vård- och 

omsorgsförvaltningen, Sölvesborgs kommun 

Emmy Petersson, Verksamhetschef/Avdelningschef, 

Äldreförvaltningen, Karlskrona kommun 
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Lena Hermansson, Klinikkoordinator och stf Verksamhetschef, 

Ortopedkliniken, Region Blekinge 

Heidi Svensson, Verksamhetschef, Vuxenpsykiatri väst,  

Region Blekinge 

Boel Bingström Karlsson, Chefssjuksköterska, Region Blekinge 

Katarina Losell, MAS, Ronneby kommun 

Carina Fransson, Verksamhetschef, Hjälpmedelscenter,  

Region Blekinge 

Carina Svärd, Folkhälsostrateg, Region Blekinge 

Marie Sjöberg, Verksamhetschef/Avdelningschef, 

Geriatrik/Palliativmedicin, Region Blekinge 

Mona Rantamäki Olsson, MAR, Västra Blekinge 

 

 

Frånvarande:  

   

Pernilla Johansson, Verksamhetschef, Capio vårdcentral, 

Ronneby 

Ida Silvare Verksamhetschef, Offentlig primärvård väst, Region 

Blekinge 

Carina Ingemansson, Verksamhetschef, Medicinkliniken,  

Region Blekinge 

Rebecca Welander, Verksamhetschef, Förvaltningen för omsorg  

och arbetsmarknad, Karlshamn kommun 

Maria Theandersson, Verksamhetschef, Socialförvaltningen,  

Olofström kommun 

 

 

 

 

 

 
 

Sekreterare:                            Sandra Johansson, Processledare LOS, Region Blekinge 

 

 
 
 

   

 

 

Underskrifter:  

  

  

 

…………………………………………….. 

Mats Wennstig, Enheten för kvalitet och utveckling,  

Region Blekinge, Ordförande 
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1). Godkännande av dagordningen (B) 

Föredragande: Mats Wennstig 

 

• Mats W. informerar om att punkt 5 (UPH satsning inom äldreområdet) utgår på grund av 

sjukdom.  

• Lena H. önskar lyfta information om förändring av förskrivning av Ortopedtekniska 

hjälpmedel, denna punkt läggs till under övrigt 10:1 

• Mats. W har ytterligare information om nästkommande samverkansmöte, denna punkt läggs 

till under övrigt 10:2 

 

Samverkansgruppen beslutar 

att          efter ovanstående tillägg/ändringar godkänna för sammanträdet upprättad dagordning. 

 

2). Föregående sammanträdesprotokoll (B) 

Föredragande: Sandra Johansson 

 

Anna-Karin Å. önskar ändra information i föregående sammanträdesprotokoll avseende 

Karlshamnsmodellen och att frågor kring LOV lösts. Anna-Karin beskriver att man inte löst 

bekymret med LOV ännu men att dialog och arbete kring detta är på gång.  

 

Samverkansgruppen beslutar  

att          med ovanstående ändring godkänna upprättat sammanträdesprotokoll från föregående möte 

2023-03-20.  

 

3). Protokoll LSVO:s ledningsgrupp (I) 

Föredragande: Mats Wennstig 

 

Information från LSVO 2023-03-17: 

• Inom området uppdrag psykisk hälsa skapas en strategisk grupp med personer från 

länsstyrelse, representanter från regionen samt LSVO. Gruppen börjar formas. Anledning till 

formandet av denna grupp är att länssamordnare UPH har behov av att ha personer närmre 

sig samt ett bredare forum för att kunna lyfta frågor med då LSVO inte riktigt räcker till för 

dessa frågor. Som deltagare i gruppen har det blivit klart att Martin Å. från skola, Annika M. 

från Regionen och Annelie K. från Sölvesborg kommer att delta. Tanken är att också 

representant från LSS och individ- och familjeomsorg ska delta i gruppen men dessa 

personer har inte utsetts ännu.   

• Namnbyte för psykiatriveckan blir inte detta år utan nästa år.  

• Arbetet med avvikelsesystem har inte kommit igång ännu. Jesper B. från Karlskrona kommer 

att sammankalla en arbetsgrupp för vidare arbete.  

• Birgitta N. och Gunilla M. håller i en arbetsgrupp som jobbar med att ta fram en 

länsgemensam överenskommelse för kunskapssyrning i samverkan. Ett första utkast på 

överenskommelsen ska presenteras i LSVO i juni.  
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• LSVO står bakom arbetet med revidering av hemsjukvårdsavtalet och att detta görs i tre 

steg, de står också bakom organisation för arbetet.  

 

Vidare information finns i LSVO:s sammanträdesprotokoll 2023-03-17. 

 

Information från LSVO 2023-04-14: 

• Regionen har utsett Mats W. att hålla i revidering av hemsjukvårdsavtalet gemensamt med 

Nuray Iliev, samordningssjuksköterska Olofström kommun. Det är i dagsläget oklart när 

arbetet kommer att komma igång men tanken är att arbetet börjar med en kartläggningsfas.  

• Annika L. avdelningschef kommunikationsavdelningen informerade om kommunikation 

kopplat till nära vård. Hon har skissat på uppdragsbeskrivning för en funktion som kan 

jobba med kommunikation i samverkan inom området nära vård. 

• Processledare LOS informerade om de reviderade Blekingerutinerna. LSVO stod bakom 

revideringen av de nya rutinerna och beslut togs om dessa. Layout av rutinen behöver ses 

över innan rutinen skickas ut för spridning till verksamheterna.  

• Eventuell förändring/övergång från Prator till LINK var uppe för information första 

gången, det uppstod en del frågor och detta kommer diskuteras vidare framöver.  

• Birgitta F. informerade om situationen för regionens hälso- och sjukvård. Hon gav en 

intressant bild av läget, både det positiva och delar som förbättrats samt utmaningar. (Mats 

W. skickar ut presentationen till samverkansgrupp att åldras).  

• Kompetensförsörjning och vård- och omsorgskollage uppe för diskussion. Detta är något 

som politiken stått bakom och bestämt att man ska ha. Det handlar däremot om resurser. 

Det finns vissa resurser som är beslutade men det behövs också resurser i respektive 

organisation vilket man behöver ta ställning till.  

 

Se mer information i LSVO:s sammanträdesprotokoll 2023-04-14. 
 

4). Samverkansgruppens aktivitets-/handlingsplan (I/D) 
Föredragande: Mats Wennstig 

Diskussion kring de aktiviteter i handlingsplanen där man nu lagt till att Samverkansgrupp att åldras 

”följer arbetet”. Diskussion om det enbart bör stå att Samverkansgruppen följer arbetet eller om det 

borde göras på något annat sätt? 

Carina F. ger förslag om att i dokumentet separera de arbeten som samverkansgrupp ska driva och 

det som samverkansgruppen ska bevaka för bättre överblick än om allt ligger i en lång lista.  

Emmy. P gör inspel att samverkansgruppen kanske inte enbart ska följa arbetet utan också driva 

processerna mer mot målet och vilka strategiska steg som behövs. Att ärende som ska upp till LSVO 

är väl förankrade och underbyggda.  

Under mötet jobbar gruppen vidare med aktivitets-och handlingsplan. För vidare information och 

tillägg se aktivitets-/handlingsplanen där övriga uppdateringar gjorts.  

Mats önskar input om tillagda områden trycksår, hjälpmedel samt inkontinens. Önskar också 

återkoppling på det som markerats gult i aktivitets- och handlingsplanen.  
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5). 
 UPH, satsning inom äldreområdet (I/D) 
Föredragande: Kristina Borén & Nickolas Maxon 

Denna punkt utgår på grund av sjukdom och kommer med i maj-mötet istället, det kommer också 

ett utskick med information innan mötet.  

6). LOS i Blekinge (I/D) 

Föredragande: Jennie Hansen & Linda Kullberg 

Nya processledare 

Jennie. H ssk/koordinator medicinkliniken MOA och Linda K. verksamhetsutvecklare Karlshamns 

kommun är nya processledare för Trygg och säker utskrivning efter Mats W. och Sandra. J. 

Blekingerutinerna 

Blekingerutinerna var uppe för beslut i LSVO 2023-04-14. Processledare LOS kommer att vara 

ansvarig för spridning av den reviderade rutinen och linjeorganisationen ansvariga för 

implementering av rutinen. I samband med spridning av rutinen kommer det också att skickas med 

ett informationsbrev och PPT-presentation som stöd för implementeringen. Rutinen kommer också 

att läggas ut på regionens externa webb ihop med andra stöddokument. I den reviderade rutinen har 

det gjorts en del ändringar/tillägg bland annat medskick av läkemedel för tre dagar, vårdrapport och 

tidsaspekt hur ofta användarna behöver vara inne i Prator.  

Det kommer också att skickas med tre checklistor som komplement till rutinen för information vid 

inskrivning, vårdrapport samt utskrivningsrapport.  

Prator/LINK 

Jakob H. gör utredning/kartläggning kring övergång från Prator till nytt system. Troligen blir LINK 

det nya systemet även om definitivt beslut inte tagits ännu. LINK följer med Cosmic vilket Regionen 

går över till i slutet av år 2024.  LINK är en integrerad del av Cosmic vilket gör det till en fördel för 

regionen att ha det i samma system, för kommunerna blir det ett externt system likt Prator är idag.  

Regionen tillsätter en projektledare för att arbeta vidare med detta, denna person är inte utsedd 

ännu. Projektledaren behöver ha kontakt med några verksamhetsnära personer för att arbetet ska bli 

bra. Jennie och Linda arbetar bara 20 % vardera som processledare för Trygg och säker utskrivning 

och kommer inte kunna vara så involverade i detta arbete även om de troligen kommer att ha viss 

kontakt.  

Det behöver också göras nya rutiner framöver i och med övergång till det nya systemet. Det här 

behöver ringas in så LSVO kan ta ställning till resurser. Det kan också vara så att fler 

personer/professioner behöver tillgång till LINK t.ex. individ- och familjeomsorg och andra 

grupperingar. I övergången innebär detta också stora utbildningsinsatser. Som det ser ut nu verkar 

det inte finnas något annat alternativ på system än LINK. 

Det finns ett bildspel med information om det Jakob informerade om på LSVO 2023-04-14 som 

skickats med mötesinbjudan för mer information.  

Processteam 

Gamla rutingruppen går över till processteam. Gruppen har träffats vid ett tillfälle har nästa tillfälle 
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vecka 17. Processteamet kommer se över den framtagna webbutbildningen kring Trygg och säker 

utskrivning och jämföra med de reviderade Blekingerutinerna för att se så utbildningen fungerar eller 

om ändringar behöver göras. Stefan P. från regionen är också inbjuden till nästa möte med 

processteamet för att informera mer om processorientering.  

7). Aktuellt Närsjukvårdsmodellen (I/D) 

Föredragande: Helene Bjerstedt 

Helene berättar att de nu har utsett ett processteam kopplat till samordningsprocessen och 

närsjukvårdsmodellen. Det framgår att det har varit ett bra samarbete och en bra dialog med 

referensgruppen och arbetsgruppen för att kunna utse ett mindre processteam som önskat. 

Processteamet har träffats en gång och nästa tillfälle är inplanerat vecka 16. 

Det framgår att de startat upp nätverksmöte med samordningssjuksköterskorna för möjlighet att 

utbyta erfarenheter.  

Helene berättar att det också gjorts en grovskiss av processkartan för patienter med hemsjukvård 

och patienter på Säbo.  

Det framgår att de också är på väg att lösa/utse samordningssjuksköterska inom slutenvården i väst. 

I övrigt framgår det att samordningsfunktionen är bereddinförd både i länets samtliga kommuner, på 

de offentliga vårdcentralerna samt inom slutenvården.  

Helene berätta att man inte fått svar på remiss ”kunskapsstöd för samverkande hälso- och sjukvård i 

hemmet”.  

Vidare informerar Helene om att det genomförs regelbunden dialog med processägare och att nästa 

möte är i juni. 

8). Aktuellt folkhälsa - Folkhälsoplanen (I/D) 
Föredragande: Carina Svärd 

Carina sitter med i arbetsgrupp som tar fram folkhälsoplan. Tanken är att kunna ge input till insatser 

som gäller äldre till kommande folkhälsoplan och synka med åtgärder utefter handlingsplanen. 

I arbetet med folkhälsoplanen har man i dagsläget kartlagt och inventerat hur hälsoläget ser ut i 

länet. Det har tagits fram förslag på insatser/åtgärder utifrån ”orsaksanalys” som brutits ner till 

aktiviteter. Det har också varit extra fokus på de delar som man inte arbetar med så mycket idag där 

arbetet kan behöva en extra push framåt. Workshop kommer genomföras vecka 17.  

I bifogad PPT kan man läsa mer om prioriteringar kopplat till mål ”God, jämlik och jämställd hälsa” 

som t.ex. är förbättrade levnadsvanor. Det går också att läsa mer om mål ”Stärkt attraktivitet särskilt 

för unga” som bland annat riktar sig till att utveckla mötesplatser med flera ändamål och främja 

förutsättning för livslångt idrottande.  

Dialog:  

Vad ser Samverkansgrupp att åldras för insats/åtgärd som behöver lyftas som berör äldre?  

Det nämns att Folkhälsoprogram kan lyftas upp för dialog i gruppen. Mats tror han har den senaste 

versionen som kan skicka ut. Det framgår att de insatser/åtgärder som rör invånarna generellt 

kanske också berör äldre. Däremot inte säker att detta är tillräckligt då äldreområde står inför många 
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utmaningar, inte bara demografiskt utan också andra äldre-specifika delar vilket bör synas även i 

folkhälsoplanen. Vidare framgår det att ledamöterna kan mejla Carina om de kommer på något 

annat av betydelse.   

Se mer information i medskickad PPT ”Input till folkhälsoplanen”. 

9). Uppföljning tillfälliga arbetsgrupper: 

9.1). Karlshamnsmodellen 

Föredragande: Berörda 

Informationsmöte i Karlskrona har startat. Upplevelsen är att det hamnar på kommunen att driva 

arbetet vidare och att ingen från region eller privata aktörer driver arbetet framåt, bokar möte etc.  

I Ronneby rullar arbetet på, de har inte kommit så långt som de tänkt men är på gång. I Ronneby 

har de lyckats få med sig region och privata aktörer. Har också fortsatt dialog kring lösning av LOV.  

Även i Sölvesborg har de fått till samverkan med privat- och offentlig vårdcentral bra. I väst har de 

bestämt att kommunen bjuder in till mötena.  

9.2). Revidering av hemsjukvårdsavtalet 

Föredragande: Mats Wennstig 

Regionen har utsett Mats W. att hålla i revidering av hemsjukvårdsavtalet gemensamt med Nuray 

Iliev, samordningssjuksköterska Olofström kommun. Det är i dagsläget oklart när arbetet kommer 

att komma igång men tanken är att arbetet börjar med en kartläggningsfas.  

 

9.3). Situationen kring rehabpersonal 

Föredragande: Carina Fransson 

Carina berättar att de från början hade två infallsvinklar kopplat till situation för rehabpersonal. Dels 

att ha nätverk och prata med varandra och försöka hjälpa varandra att hitta folk. Den andra delen 

var att långsiktigt jobba med rekrytering och hitta nya medarbetare. Det har nu visat sig finnas 

intresse från olika lärosäten att driva distansutbildning där de studerande kan bo och verka i Blekinge 

och samtidigt studera till arbetsterapeut. Denna lösning gäller i dagsläget arbetsterapeuter och inte 

fysioterapeuter.  

Det framgår att möte genomförts med några från regionen, Kunskapskällan i Ronneby och 

Jönköpings universitet där de pratat om ett koncept där utbildning är förlagd på Kunskapskällan i 

Ronneby men programmet drivs av Jönköpings universitet. Jönköpingsuniversitet är positiva och 

har gjort på liknande sätt i andra län. Tanken är då cirka åtta platser. Utbildningen kommer också 

bestå av praktik i region och kommun under några veckor.   

Det kommer att genomföras ett nytt möte i början av maj där rehabcheferna och linjechefer för 

rehabpersonal kommer att delta. För att kunna gå vidare behöver kommuner och region i Blekinge 

ha möjligheten att kunna ställa upp med VFU- platser och samarbeta kring detta. Det kommer 

under utbildningen vara ungefär fyra veckors praktik i termin 1,3,4 och 5. Går allt som planerat kan 

möjligheten till distansutbildning eventuellt starta upp från hösten 2024. Vidare arbete behöver 

också göras kring hur information i så fall når ut till invånarna i Blekinge om denna möjlighet.  
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I första hand behöver alla ta tillbaka information till verksamheterna för att se om det finns 

möjlighet till VFU-platser för dessa studenteter innan man planerar vidare för uppstart av 

distansutbildning. I mötet ställer sig alla ledamöten positiva till denna lösning.  

Carina tar med sig fråga om handledarutbildning till nästa möte. 

9.4). Workshop lokal samverkan 27 april 

Föredragande: Mats Wennstig 

Påminnelse om anmälan, en från kommun och en från region inom samverkan kopplat till olika 

perspektiv, i detta fall äldreområdet (avser varje geografisk kommun). Mona vill skicka med 

påminnelse om att tänka på rehabperspektivet och att tänka brett så olika perspektiv representeras.  

10). Övrigt 

10.1). Information gällande förändring av förskrivning Ortopedtekniska hjälpmedel 

Genom muntlig samt skriftlig information från Lena framkommer det att 

Ortopedtekniskt centrum (OTC) kommer att ändra rutiner gällande förskrivning av 

ortopedtekniska hjälpmedel. Idag ordinerar läkare eller paramedicinare ett hjälpmedel, 

via en rekvisition, som sedan provas ut och anpassas via OTC. Som sista region bland 

de offentligt drivna ortopedverkstäderna övervägs nu att ingenjörer och tekniker på 

OTC blir förskrivare av dessa hjälpmedel. Den vårdgivare som anser att patienten är i 

behov av ett ortopedtekniskt hjälpmedel skriver en remiss till OTC där patientens 

problem och behov framgår, personalen på OTC tar sedan ställning till vilket 

hjälpmedel som är mest lämpligt. 

 

Den 8 maj startar ett pilotprojekt där ortopedklinikens läkare börjar skriva remisser till 

OTC, detta test kommer att utvärderas fortlöpande och planen är att övriga vårdgivare 

i primärvård och kommunal vård ska övergå från att skriva rekvisition till att skriva 

remiss i mitten eller slutet av september 2023. Inför breddinförandet kommer OTC:s 

ordinationsanvisningar vara uppdaterade utifrån det nya arbetssättet. 

 

Denna övergång innebär att paramedicinare i regionen som idag skriver rekvisitioner 

till OTC måste få behörighet till NCS BoS, då ortopedklinikens konsultremisser 

hanteras elektroniskt. Inför breddinförandet behöver Förvaltning vårdsystem hjälp 

med att inventera hur många paramedicinare som behöver ett nytt medarbetaruppdrag 

för att i framtiden kunna skriva remiss till OTC. Lena ber berörda inom Nära vård att 

genom mejl meddela Förvaltning vårdsystem vilka som behöver nytt 

medarbetaruppdrag med Vård o behandling BoS Uppdrag SJF. Förvaltning vårdsystem 

vill veta detta innan sommaren för att det ska fungera att starta i september. 

 
Kommunerna kommer även framöver att skriva remisserna i pappersformat, mer information 

kommer i samband med införandet. 

Ovanstående information skickas också ut av Lena genom mejl.  

10.2 Nästa möte med samverkansgruppen 

Nästa möte för Samverkansgrupp att åldras genomförs fysiskt på Folkhögskolan i Bräkne-Hoby. 
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Mats skickar ut inbjudan i Outlook om mötet samt även om lunch. Mats önskar att alla svarar upp 

på mötesinbjudan så han kan meddela köket hur många som vill äta.   

 

Protokollet ska skickas till 

Ledamöter 

LSVO 

Föredragande 

 

 
 

 


